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INHOUD-LIJST                    ZEDDAM
Datum Melk 

Mln. kg.
Melkgeld
100 Kg.

Boter 
100 kg.

Kosten
100 kg.

X / 1920 / 1925 / 1930 / 1935 / 1940

1911-04-22 Ingezonden: ook plannen voor eigen Boterfabriek

1911-05-20 Oprichtingsvergadering CZ. Berg

1911-10-28 Knipsel aanbestedingslijst + kostenboterfabriek

1912-06-08 Knipsel: start boterfabriek capp. is 6000 L/uur

1912-11-23 Verslag ledenvergadering

1912-12-21 Knipsel aanbesteding melkritten 1913

1913-04-25 Verslag ledenvergadering – gegevens mei – dec. '12 1,556 f 4,57 f 1,58 f 0,62

1914-05-01 Knipsel: kort verslag ledenverg. – gegevens 1913 3,037 f 4,361 f 1,355 f 0,665*

1915-04-11 Knipsel: kort verslag ledenverg. – gegevens 1914 3,151 f 4,330 f 1,356 f 0,637*

1916-04-28 Kort verslag ledenvergadering – gegevens 1914 2,930 f 5,335

1917 en begin 1918 niet op www

1919-05-02 Kort verslag ledenvergadering – gegevens 1918 1,926 f 10,40 f 3,23

1919-11-21 Knipsel: Aanbestedingen melkritten 1920

▲

1920

1920-05-21 Gegevens uit jaarverslag 1921

1921-04-26 Gegevens uit Jr.-verslag CZ. Bergh te Zeddam

1922-11-17 Verslag ledenvergadering

1922-12-01 Knipsel: aanbesteding 22 melkritten

1923-04-24 Verslag ledenvergadering

1923-11-23 Kort verslag ledenvergadering

1924-04-15 Gegevens uit jaarverslag 1923

1924-11-21 Verslag ledenvergadering

▲

1925

1925-05-23 Gegevens uit jr -verslag -1924

1925-11-27 Verslag ledenvergadering

1926-04-23 Verslag ledenvergadering

1926-11-23 Verslag ledenvergadering

1926-11-30 Knipsel: aanbesteding melkritten '27 ook bedrag '26

1927-05-06 Knipsel: Gegevens uit jaarverslag 1926 5,832 f 6,54

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                         2                                      Versie-1  2013-12-18



1928-04-03 Verslag ledenvergadering met gegevens

1929-04-05 Kort verslag ledenvergadering met gegevens 1928

▲

1930

1930-04-01 Verslag ledenvergadering met gegevens 1929

1931-03-30 Verslag ledenvergadering met gegevens 1930 5,930 f 5,55

1933-03-24 Verslag ledenvergadering met gegevens 1932

1934-03-23 Verslag ledenvergadering met gegevens 1933

▲

1935 Beginmaanden 1935 Krant ontbreekt

1935-03-25 Verslag ledenvergadering met gegevens 1934

1935-11-08 Verslag ledenvergadering

1936-03-26 Verslag ledenvergadering met gegevens 1935

1937-05-03 Gesprek met dir. G. Miedema ivm. 25 Jr.-Jub.

1937-05-17 Het zilveren jubileumfeest „Bergh” te Zeddam

1937-11-19 Knipsel: Kort verslag ledenvergadering 

1938-03-23 Verslag ledenvergadering met gegevens 1937

1939-03-24 Verslag ledenvergadering met gegevens 1938

1939-11-22 Knipsel: Kort verslag najaars ledenvergadering

▲

1940

1940-maand

1940-04-19 Knipsel: Verslag verg. Gezondheidsdienst voor vee

1940-11-20 Verslag ledenvergadering

1940-11-25

1941-maand

1941-03-28 Verslag ledenvergadering met gegevens 1940 5,934 5,807

* 1913 zat 6,59 ct overschot (oa. afschrijving ) in
* 1914 was er daarnaast 9,6 ct / 100 kg. ging naar afschrijving, reservefonds en ledenkapitaal 
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1911
De Graafschap Bode 1911-04-22

INGEZONDEN – plan voor eigen boterfabriek in Zeddam.

Mijnheer de redacteur
Mag ik U zeer beleefd verzoeken, aan onderstaande regelen in uw veelgelezen courant een 
plaatsje te verlenen?
Naar aanleiding ener op 10 dezer te Doetinchem gehouden vergadering met het doel, pogin-
gen aan te wenden tot oprichting ener boterfabriek in of nabij deze plaats en dat daartoe ook 
de medewerking was gevraagd van enige landbouwers uit de gemeente Bergh, werd na uit-
voerige bespreking door velen hunner zeer terecht de vraag gesteld: is het niet wenselijk, dat 
men, in plaats van aan de totstandkoming ener boterfabriek in Doetinchem deel te nemen, zelf
alle middelen aanwendt, om in Bergh zulk een fabriek op te richten? 

Zo ergens toch, dan heeft in Bergh, met zijn talrijke bevolking, waar het merendeel der bewo-
ners, behalve op landbouw, zich vooral toelegt op veeteelt en de melkerij dus van zoveel bete-
kenis is, een boterfabriek alleszins redenen van bestaan. 
Het is daarom, dat ik ook namens vele ingezetenen der gemeente Bergh verzoek, zich niet bij 
een andere fabriek aan te sluiten, alvorens hierover met elkander in overleg te zijn getreden, 
waartoe op een vergadering, waarvan tijd en plaats nader zullen worden bekend gemaakt, ge-
legenheid zal gegeven worden.

Onder dankbetuiging voor de verleende ruimte, heb ik de eer te zijn,
Uw dienstwillende dienaar,
A. J. LIMBEEK.
Zeddam, 19 April 1911.

De Graafschap Bode 1911-05-20

Verslag oprichtingsverg. boterfabriek Berg te Zeddam

ZEDDAM. - Woensdagavond 1.1. had in 'de zaal van den heer Van Elsberg alhier de aange-
kondigde vergadering plaats van het comité inzake den bouw van een stoomzuivelfabriek al-
hier, waarbij tegenwoordig was de heer B. v. d. Burg, zuivelconsulent.

De vergadering werd gepresideerd, daar de heer H. J. Smit, burgemeester van Bergh, door 
omstandigheden verhinderd was deze bij te wonen, door den heer B. Kersjes. Deze riep de 
aanwezigen een woord van welkom toe en deelde vervolgens mee, dat er een conferentie was 
gehouden met de besturen der twee andere fabrieken in deze gemeente1, waarop gebleken 
was, dat deze niet tot samenwerking bereid waren. Vervolgens dat toezegging was gedaan 
voor levering van melk van 600 koeien en dat dit aantal zich waarschijnlijk nog zou uitbrei-
den. 

1 Wijnbergen en Azewijn (ZHN.)
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Hierna werden de aanwezigen in de gelegenheid gesteld tot het stellen van vragen aan de zui-
velconsulent. Daar hiervan niemand gebruik maakte, nam deze zelf het woord. Hij zette de 
aanwezigen de voordelen ener zuivelfabriek uiteen; legde er de nadruk op dat hij geen propa-
gandatocht maakte voor een bepaalde fabriek, doch dat hij de raadgever van allen is en dat 
niet voorop moest staan de fabriek hier te stichten, maar daar waar het geschiktste punt was, 
omdat de stichting geen gemeentebelang, maar een algemeen belang moest zijn. Zijn conclu-
sie was, dat men allereerst moest trachten tot samenwerking te geraken met de andere fabrie-
ken, daar het niet gewenst was dat er 3 kleine fabrieken komen, daar de grotere fabrieken 
meer voordelen afwerpen dan de kleinere, hetgeen hij op heldere en duidelijke wijze uiteen-
zette.

De voorzitter deelde hierna mee, dat in de eerste plaats het algemeen belang betracht werd en 
dat het niet in de bedoeling ligt ingezetenen te beletten naar andere gemeenten te leveren.
Op een hiertoe gedane vraag deelde de heer v.d. Burg nog mee, dat de kosten ener fabriek 
voor 1200 koeien plm. f 40.000 voor 600 koeien plm. f 20.000 zouden bedragen.
Vervolgens voerden nog het woord de heren G. Th. van Onna uit   Wijnbergen  , Brands, be-
stuurslid van   Asewijn  , en Steentjes uit   Ambt-Doetinchem  .

Nadat de verschillende sprekers beantwoord waren, sloot de voorzitter met een woord van 
dank aan de zuivelconsulent voor zijn voorlichting en aan de plm. 150 aanwezigen voor hun 
belangstelling, de vergadering.
Wij delen nog mee, dat het voorlopig bestuur, thans als volgt is samengesteld; voor 's Heeren-
berg de heren H. J. Smit, burgemeester, en W. C. Wilmes; voor Beek de heren Jac. Reijers en 
J. Wensing; voor Vethuizen de heren H. Braam en Arn. Giesen; voor Stokkum de heren Joh. 
van Uhm en W. Geurts; voor Lengel de heren Ant. Sliepenbeek en E van Hal; voor Braamt de 
heren B. Kersjes en joh. Teeuwsen; voor Wijnbergen de heren J. Dieken en Herm, Jansen; 
voor Zeddam de heren H. Dijkman en A. Limbeek; voor Vinkwijk de heren Th. Melissen en J.
van Enst.
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 DGB 1911-10-28      
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1912

 DGB 1912-06-08

De Graafschap Bode 1912-11-23

Verslag Ledenvergadering CZ Berg te Zeddam

ZEDDAM. - De ledenvergadering der Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”, op Woensdag 20 dezer, 
werd door de voorzitter de heer B. Kersjes geopend. De voorzitter bracht in herinnering dat er
sinds de laatste bijeenkomst, waarin het bestuur gemachtigd werd om een geschikt bouwter-
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rein aan te kopen en daarop een zuivelfabriek te bouwen en te installeren, veel was tot stand 
gekomen. Toen was er op het stuk grond voor het station nog niets te zien en nu staat er een 
zuivelfabriek met een installatie geheel naar de eisen des tijds ingericht. Het gebouw en de 
machinerieën, alles is er op ingericht om vooral eerste kwaliteit boter te kunnen maken. 
Op de Botermijn te Zutphen was dan ook No. 2 voor de kwaliteit der boter, afkomstig van de 
Zuivelfabriek „Bergh”, toegekend. Op een vraag van de voorzitter aan de Zuivel-consulent 
van Gelderland: ;,Hoe komt het dat we No. 2 hebben en niet No, 1 zijn? Wij hebben een goed 
ingerichte fabriek, eerste klasse machines, een goede directeur en goed water, dus alles goed”.
Hierop was door de Zuivelconsulent geantwoord met de wedervraag:
„Leveren de boeren wel goede melk, waaruit men verwachten mag, dat het beste gemaakt 
wordt wat te maken is?”
Om na te gaan in hoeverre hieraan voldaan wordt en opdat zo nodig verbetering gebracht kan 
worden, vond de voorzitter het zeer gewenst een commissie te benoemen die zich met een on-
derzoek hieromtrent wil belasten.

Verder werd door de voorzitter meegedeeld dat er voor de aankoop van bouwterrein, de ge-
bouwen, werktuigen, stoommachines, kantoormeubelen, kleine uitgaven en voor afkoop Aze-
wijn was besteed de som van circa f 43.000, waarvan jaarlijks de rente moet worden betaald. 
De praatjes die wel eens rond gestrooid worden, dat het bestuur meer geld voor de melk be-
taalt dan eigenlijk betaald kan worden zijn niet waar. Want voor interest, aflossing bedrijfska-
pitaal en kleine uitgaven is reeds van het botergeld afgetrokken, vanaf de inwerkingstelling 
der fabriek tot 1 Nov. de som van f 2400. Hiermede was de vergadering geopend.

Punt 2. De notulen werden door de secretaris H. F. Dijkman voorgelezen en onveranderd 
goedgekeurd.
Punt 3. Tot Bestuurslid werd gekozen de heer H. Dimmendaal en tot Commissaris de heren 
Hendrik Reijers en H. J. Wentink.
Punt 4. Voor de Commissie bedoeld in art. 62 der statuten (nazien der jaarrekening), werden 
op voorstel van het bestuur zonder stemming benoemd de heren W. de Grip, J. G. v. Enst en 
M. Braam.
Punt 5. Er werd besloten het volgend jaar nog geen entré-geld te heffen.
Punt 6. Er werd besloten van de prijs der melk, geleverd door niet leden, het volgend jaar nog
niets af te trekken.
Punt 7 en 8. Voor de controle op de kwaliteit der melk, en de controle van het opgegeven aan-
tal koeien, werd op voorstel van het bestuur zonder stemming een commissie benoemd be-
staande uit de heren J. v. Uhm, W. C. Wilmes en H. Deunk.
Alle gekozenen nemen voor zover aanwezig hun benoeming aan.

Door de directeur werd thans het woord gevraagd en in een korte lezing gewezen op hetgeen
noodzakelijk is om goede melk te kunnen leveren. Onder meer werd door hem gewezen op 
goede voeding en daarbij goed samengesteld voedsel, maar bovenal op zindelijkheid in de stal
en op alles wat tot de melk betrekking heeft.

Bij de rondvraag werd verzocht om bij kleine hoeveelheden geleverde melk met half K.G. af 
te wegen. Dit had algemene instemming en werd goedgekeurd. Verder werd gevraagd of het, 
lid zijnde, geoorloofd was melk te verkopen. Hierop werd door het bestuur geantwoord, dat 
het verkopen van melk volgens de statuten verboden is, maar dat het bestuur hiervoor in bij-
zondere gevallen vergunning kan verlenen.
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Over een voorstel om aan niet-leden geen melkritten aan te besteden ontstonden nogal enige 
discussies, men werd het evenwel eens om wanneer een lid 5 cent hoger had ingeschreven dan
een niet lid, het melkrijden aan het lid te gunnen. Bij groter verschil dan 5 cent wordt het aan 
den laagste inschrijver gegund.
Niemand meer het woord verlangende sluit de voorzitter deze vergadering die door 141 leden 
was bezocht.

DGB 1912-12-21
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1913
De Graafschap Bode 1913-04-25

Verslag alg. vergadering CZ. Berg

ZEDDAM.
Zondag 20 April j.l. 's middags 4 uur hield de Coöperatieve Stoomzuivelfabriek „Bergh” een 
algemene vergadering in de zaal van de heer Evers te Zeddam, welke vergadering door pl.m. 
90 (van de 313) leden bezocht was.
De voorzitter, de heer B. Kerst bracht in zijn openingswoord dank aan de bestuursleden de di-
recteur en de commissarissen voor de grote ijver, welke zij voor de fabriek gevoelen en open-
de daarna de vergadering.

Hierop las de directeur de notulen der vorige vergadering voor, welke ongewijzigd werden 
goedgekeurd.
Punt 3. Goedkeuring rekening en verantwoording over 1912.
Het rapport der commissie belast met het nazien der jaarrekening werd voorgelezen.
Bedoelde commissie adviseerde tot goedkeuring waarna de vergadering ook haar goedkeuring
aan deze verantwoording hechtte.
Punt 4. Jaarverslag 1912, door de directeur.
Het verslag loopt niet over een geheel jaar maar over het tijdvak van 3 Mei 1912 (zijnde de 
dag der inwerking stellen van de fabriek) tot en met 81 December 1912.
Verder moet men bij dit verslag in aanmerking nemen, dat de fabriek juist is begonnen in een 
tijd dat de boter goedkoper was en mnd. Jan, Febr., Maart en April met zeer hoge boterprijzen 
niet meegeteld konden worden, vandaar lagere opbrengst-cijfers.

Aan het verslag ontlenen we het volgende:
Het aantal leden en leveranciers vermeerderde van 245 met 700 koeien tot 313 met ruim 1000
koeien. Verwerkt werd 1.556.168½ K.G. melk.. Totaal werd gefabriceerd 54.007½ K.G. boter.
't Gemiddelde vetgehalte bedroeg 5,06 -pct. (?) Voor 100 K.G, melk werd uitbetaald f 4,57. 
De gemiddelde opbrengst van 1 K.G. boter was f 1,58. 100 K.G. melk leverde 5.52 K.G, bo-
ter. De onkosten per 100 K.G, melk bedroeg f 0,62.
Do rekening over 1912 sluit met een zuiver overschot van f 1559,88 of 10 cent per 100 K.G. 
verwerkte melk.

Punt 5. Wijziging van het krediet.
De voorzitter deelde mee, dat het bestuur thans gemachtigd is een  aan te gaan van f 40.000 en
stelde voor, dit bedrag te verhogen tot f 50,000 en wel om deze reden.
Het kan n.l. voorkomen, dat de fabriek voor een kapitaal van f 15.000 aan boter geleverd heeft
en dit bedrag niet voor de 10e der maand in 't bezit der fabriek is. De 10e der maand moeten de
leveranciers uitbetaald worden.
Op zo'n ogenblik zouden we verlegen kunnen zitten. Met algemene stemmen werd daarop be-
sloten het bestuur te machtigen tot een krediet van f 50.000.

Hierna hield de directeur een korte bespreking over de behandeling der melk op de boerderij 
opdat deze in zo goed mogelijke staat aan fabriek komt en vooral niet zuur.
Spreker waarschuwde tegen het gebruik van middeltjes, welke in de melk worden gedaan om 
't zuur worden tegen te gaan.
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Het gevolg hiervan is, dat de room ook niet zuur wilde worden, hetgeen grote moeilijkheden 
opleverde.

Punt 6. Rondvraag. Daar niemand het woord vraagt sluit de voorzitter de vergadering.
Den 2den Pinksterdag is de fabriek voor de leden in werking te zien.
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1914
DGB 1914-05-01
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1915
DGe 1915-04-11
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1916
De Graafschap Bode 1916-04-28

Kort verslag ledenvergadering CZ Bergh te Zeddam

ZEDDAM. Woensdagmiddag werd. in de zaal van de hotelhouder Evers alhier de ledenverga-
dering gehouden, van de Coöp. zuivelfabriek „Bergh” te Zeddam. Uit het jaarverslag bleek, 
dat in het afgelopen jaar 2.928.5021 K.G. melk werd verwerkt. Uit 100 K.G, melk werd gefa-
briceerd 3,51 K.G. Boter (28,49 Kg. voor 1 K.G.). Het gemiddelde  vetgehalte bedroeg 3,10 
pct. Voor de melk werd gemiddeld p. 100 K.G. betaald f 5,335, d.i. per 100 L. f 5,49. 
Er werden geproduceerd 101.819 kilogram boter, welke opbrachten f 175.100,63. De totale 
opbrengst der nevenproducten bedroeg f 7536,80½. Aan melkvervoer werd gemiddeld betaald
24 cent per 100 K.G. 
De exploitatiekosten bedroegen 70 ct. per 100 K.G. melk, er nog een overschot is van f 
5856.24 of 20 cent per 100 K.G. verwerkte merk. Het batig slot zal als volgt worden verdeeld:

Afschrijving op oprichtingskosten f   798,66

Id. op terrein ,,   101,72

Id. op gebouwen ,,   550,26

Id. op inventaris ,, 1254,77

Nog onder de leden verdelen ,,   850,00

Storting in het reservefonds ,, 2300,83

De rekening en verantwoording werd nagezien en in orde bevonden door de secretaris van de 
Bond van Coöp. Zuivelfabrieken te Zutphen en door de ledenvergadering door de ledenverga-
dering benoemde commissie.
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1919
De Graafschap Bode 1919-05-02

Verslag vergadering CZ Bergh te Zeddam

ZEDDAM.  Heden had alhier in het café der Wed. v. Raay de jaarlijkse ledenvergadering 
plaats van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”. Uit het jaarverslag vermelden we:
Het ledental bedroeg op het einde v. h. boekjaar 1918, 323 en dat der leveranciers niet-leden 
120, die gezamenlijk de melk leverden van ca. 1000 koeien. Ontvangen en verwerkt werden 
1.925.756 K.G. melk. De hoeveelheid boter, verkregen uit 100 K.G. melk, gebruikt voor de 
boterbereiding bedroeg 3,44 K.G. Het gemiddeld vetgehalte bedroeg 3,05 pct. Van de aange-
voerde melk werd gemiddeld over het gehele jaar 14 pct. als consumptiemelk afgeleverd. 

Er werden geproduceerd 56.646½ KG. boter, welke netto opbrachten f 182.989,97½2. De tota-
le opbrengst der verkochte volle melk, karnemelk en spoeling bedroeg f 53 984,08.
Aan melktransport werd betaald f 1012,57½, d.i. gemiddeld p. 100 K.G. 52½ cent.
Voor de ontvangen melk werd voorlopig uitbetaald f 200.152,51 d.i. gemiddeld per 100 KG
f 10,40 of per 100 L. f 10,71. 
Als 3e uitbetaling zal over de in 1918 geleverde
melk  nog pl.m.  f 9000 worden  uitbetaald  (per
100 K.G. 46¾ ct.,  of per 100 L 48 ct.) Verder
werd de leden nog gtegoedgeschreven op het le-
denkapitaal 4 cent per 100 K.G. geleverde melk. 
De exploitatierekening sluit  met  een  voordelig
saldo van f 5516,04. Hiervan zal f 1900 worden
besteed voor afschrijving op terrein, gebouwen
en inventaris. 
De administratie en de bedrijfsresultaten werden
in de loop van het Jaar gecontroleerd door een
deskundige  van  de  Bond  van  Coöp.  Zuivelfa-
brieken in Gelderland en Overijssel (GOZ.) en
door een Commissie, gekozen uit de leden.

DGB 1919-11-21
Aanbesteding melkritten

2 Gemiddelde boterprijs f 3,23 per K.G. (ZHN.)
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1920
De Graafschap Bode 1920-05-21

Gegevens uit Jaarverslag 1919 CZ. Berg te Zeddam

Uit het jr.-verslag over 1919 van de Zuivelfabriek Bergh volgt o.m.3 dat de melkleveranciers f 
1,9301 per 100 K.g. melk werd ingehouden, n.l. ontvangsten verminderd met de uitbetaling 
aan de melkleveranciers, gedeeld door het aantal honderdtallen kilogr. verwerkte melk of  
45.337.66 / 23.439,36 = f 1.9301. Van dit ingehouden bedrag à f 1.9301 zal alsnog per 100 k.g. 
aan de leveranciers worden uitbetaald f 0.20, en op het ledenkapitaal worden bijgeschreven f 
0.04, zodat de leveranciers de bewerking van 100 K.g. melk f 1.69 kostte.

Het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3.03 pct. Voor het bereiden van 1 K.g, boter uit dergelijke 
melk (die per 100 K.g, ongeveer 3.56 K.g. boter oplevert) is ongeveer 28 K.g. melk nodig. De
bereiding van 1 K.g. boter kost dus f 0.4732.

Pessimisten vrezen een enorme daling van de boterprijzen. Mocht hun vrees in vervulling 
gaan en de prijs van 1 K.g, boter in de groothandel dalen tot f 1,90, dan zullen de leveranciers 
van 4 bussen melk (elk b.v. van 30 liter) er een op de fabriek moeten achterlaten, d.w.z. het 
botervet daarvan. Daalt de boterprijs tot f 1.32 per K.g., dan zal hij er van de drie een moeten 
missen.
Thans geldt de boter f 2.50 à f 2.65. Tegenwoordig is het dus nog slechts één bus van de 5½  
bus.

De eigenlijke exploitatiekosten bedroegen in 1919 slechts f 1.5446. Voor afschrijvingen op
de bezittingen en bijschrijvingen bij de reserve werd per 100 K.g. melk ongeveer f 0,1454 be-
stemd; alzo totale kosten f 1.69. Van 1914-1919 waren de exploitatiekosten successievelijk
f 0.673, f 0.70, f 0.7427, f 1.1020, f 1.6248 en f 1.5446; alzo in 1919 bijna 2¼  maal de kosten 
van 1914.
Er is slechts één middel om de exploitatiekosten te doen afnemen. Het bestaat in het meer 
melk leveren door de gezamenlijke leveranciers, b.v. per jaar 2 of 3 maal de hoeveelheid van 
1919, d.i. 2 of 3 maal 2.348.936 K.g.

3 Niet duidelijk of de – naar ZHN's mening – moeilijke uitleg over de kosten die fabriek maakt ook echt zó in 
het jaarverslag stonden of dat dit 'vrije' rekenkronkels zijn van de correspondent. (ZHN.)
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1921
De graafschap Bode 1921-04-26

Gegevens uit Jr.-verslag CZ. Bergh te Zeddam

ZEDDAM. - 21 April. Heden had alhier in het Café van de Heer Kleinpenning de jaarlijkse 
ledenvergadering plaats van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”. 

Uit het jaarverslag over 1920 vermelden we: 
Er werden ontvangen en verwerkt 2.832.655 K.G. melk. Aan consumptiemelk werd afgele-
verd 181.339 L. 
Uit 100 K.G. melk, gebruikt voor de boterbereiding, werd gemiddeld 3.538 K.G. boter gepro-
duceerd. Het gemiddeld vetgehalte bedroeg 3.10%. 
Er werden geproduceerd 93.281½ K.G. boter. De totale opbrengst der verkochte vollemelk, 
karnemelk, room en spoeling bedroeg f 42620,18½.
Aan melkvervoer werd betaald f 13.038,21 d. is gem. per 100 K.G. 46 cent. 
De korting à 10. ct. per 100 K.G. melk geleverd door niet-leden bracht op f 508,68. 
De opbrengst van het uitdrupapparaat op de melkontvangplaats bedroeg f 574,42. 

Voor de geleverde melk werd voorlopig uitbetaald f 267.390,62, is gem. per 100 K.G. 9,4335 
of per 100 L. f 10.72. 
De exploitatierekening sloot met een batig saldo van f 474915. Dit saldo zal als volgt worden 
verdeeld: afschrijving op gebouwen en inventaris f 2170.-, bijschrijving op 't ledenkapitaal 
f 930.- (40 cent per 1(0Q K.G. melk). Het dan nog resterende bedrag zal worden gestort in 't 
reservefonds. 
De administratie en bedrijfsresultaten werden gecontroleerd door een commissie; gekozen uit 
de leden, bijgestaan door een deskundige van de GOZ. 

Even als 't vorige jaar zal een meer uitgebreid verslag in druk bij de leden worden rondgezon-
den.
Betreffende de levering van ondermelk naar Duitsland, bleek, dat thans meer ondermelk door 
de leden ten verkoop wordt aangeboden, dan naar Emmerich wordt uitgevoerd. .
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1922

De Graafschap Bode 1922-11-17 

Verslag ledenvergadering CZ Bergh te Zeddam

ZEDDAM. Op Woensdag  15 Nov. hield de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” alhier een leden-
vergadering, welke druk bezocht was. 
Het aftredende bestuurslid de heer H. Dimmendaal en de aftredende commissarissen de heren 
H. Th. Reijers en H. Braam werden herkozen. Wegens vertrek van de heer G. Menting werd 
tot commissaris gekozen de heer J. Teeuwsen. In de commissie voor het nazien der jaarreke-
ning 1922 werden gekozen de heren J. Wilmes, J. Reijers Jr. en W. H. Geurts. Deze commissie
zal worden bijgestaan door een deskundige van de GOZ. te Zutphen. 
Het percentage, af te trekken van de prijs der melk, geleverd door niet-leden, werd voor het 
jaar 1923 vastgesteld op 10 cent per 100 Kg. melk. Het entréegeld voor nieuw toe te treden le-
den werd voor het dienstjaar 1923 vastgesteld op f 2,50 per koe. In de commissie voor de con-
tróle op de kwaliteit van de melk enz. werden benoemd de heren H. H. Schleedoorn, H. Ban-
ning en W. Berntsen.

Vervolgens werden in bespreking gebracht de verkregen resultaten van de in Augustus geno-
men proeven met kaasbereiding aan de fabriek. Uit de mededelingen bleek, dat werden gepro-
duceerd Volvette en 30+ Gouda kazen, waarvan de kwaliteit uitstekend genoemd mag worden.
De kaasbereiding had geen invloed op het terug te geven percentage ondermelk, doordat enige
leden vrijwillig een deel van de ondermelk omruilden voor wei plus enige vergoeding. 
Ingekomen was een verzoek voor het verlenen van steun aan het ziekenhuis te Emmerich, het-
welk voor kennisgeving werd aangenomen.
Nadat door enige leden nog een paar vragen van huishoudelijke aard aan het bestuur waren 
gedaan, sloot de Voorzitter onder dankzegging voor de opkomst de vergadering.
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DGB 1922-12-01
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1923

De Graafschap Bode 1923-04-24

Verslag vergadering CZ Bergh te Zeddam

ZEDDAM. Donderdag j.1. had in 't hotel v. Raay de jaarlijkse ledenvergadering plaats van de
Coöp. zuivelfabriek „Bergh”. De vergadering was druk bezocht. 
Medegedeeld werd, dat in het jaar 1922 werden ontvangen en verwerkt 3.063.160½ K.G. 
melk. Aan consumptiemelk werd afgeleverd 183.085 K.G. d.i. ongeveer 6 pct. Uit 100 K.G. 
melk, gebruikt voor de boterbereiding werd gemiddeld 3,53 K.G. boter geproduceerd. Het ge-
middeld vetgehalte bedroeg 3,10 pct. Er werden geproduceerd 101.858¼ K.G. boter.
 
De kosten van het melktransport bedroegen gemiddeld per 100 K.G. melk 47 cents. 
De korting à 10 cents per 100 K.G. melk, geleverd door de leveranciers-niet-leden bracht op 
f 508,58. 

Voor de geleverde melk werd gemiddeld per 100 K.G. uitbetaald f 6,92 (per- 100 L. f 7,12), 
plus gratis teruggave van ondermelk en karnemelk. In de maand Aug. werd ook kaas geprodu-
ceerd; enige leveranciers welke hiervoor een deel van hun ondermelk afstonden kregen voor 
minder terugontvangen ondermelk extra vergoed 3 cents per L. plus gratis teruggave der wei. 
Evenals in 1921 kan de Vereniging zich in een aanzienlijke toename van de melk-toevoer ver-
heugen. 
De administratie en bedrijfsresultaten werden om de drie maanden gecontroleerd door een 
deskundige van de Bond (GOZ.) en een Commissie gekozen uit de leden. 
De vergadering besloot het saldo der exploitatie-rekening voor reservering en afschrijving te 
bestemmen. Het entreegeld, bedoeld bij Art. 10 der Statuten werd vastgesteld op f 1- per koe.
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De Graafschap Bode 1923-11-23

Kort verslag vergadering CZ Bergh te Zeddam

ZEDDAM. Donderdag 15 Nov. hield de coöp. zuivelfabriek „Bergh” alhier een ledenverga-
dering, welke goed bezocht was. 
Het aftredend bestuurslid, de heer Arn. Giezen en de aftredende commissarissen, de heren J.
Steentjes en Th. G. Melissen, werden met grote meerderheid als zodanig herkozen. In de com-
missie voor het nazien der jaarrekening1922 werden gekozen de heren J. Reijers, W. H. 
Reurts en L. Assink ; deze, commissie zal worden bijgestaan door een deskundige van de 
Bond van Coöp. Zuivelfabrieken (GOZ.) te Zutphen.

Het percentage, af te trekken van de prijs der melk geleverd door niet-leden, werd voor het 
jaar 1921 vastgesteld op 10 cts. per 100 K.G. melk. Het entree-geld voor nieuwe toe te treden 
leden werd voor het dienstjaar 1924 vastgesteld op f 1.- per koe.

In de commissie voor onderzoek op de boerderij naar de voeding, verpleging en gezondheid 
van het vee, het melken en de behandeling der melk werden gekozen de heren N. Banning, W.
Berntsen en H. Kersjes. Mede ter vergadering waren aanwezig een zestal veehouders niet-le-
den, welke te berde brachten, dat zij gaarne lid van de vereniging wensten te worden, indien 
daarvoor enige wijziging in het melkvevoer werd aangebracht.

Het bestuur zegde toe deze aangelegenheid in overweging te zullen nemen en indien de voor-
delen tegen de nadelen opwegen, aan hun verzoek te zullen voldoen.
Nadat door enige leden nog een paar vragen aan het bestuur waren gedaan, welk naar genoe-
gen werden beantwoord, sloot de voorzitter onder dankzegging van de opkomst en de mede-
werking de vergadering.
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1924

De Graafschap Bode 1924-04-15

Gegevens uit Jr.-verslag CZ. Berg te Zeddam

ZEDDAM. - Maandag j.l. had in het hotel Welling de jaarlijkse ledenvergadering plaats van 
de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”. De vergadering was matig bezocht.

Uit 't verslag over 1923 kunnen wij het volgende mededelen: 
Ontvangen en verwerkt 3.661.641½ K.G. melk. Aan consumptie-melk werd afgeleverd 
274.193 K.G., d. i. ongeveer 7.4 pct. 
Uit 100 K.G. melk, gebruikt voor de boterbereiding, werd gemiddeld 3.6 K.G. boter geprodu-
ceerd. 
Het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3,15 pct. Er werden geproduceerd 117.763¾ K.G. boter 
en 2604 Gouda-kazen (volvet en 30+). Enige leveranciers, welke voor de kaasbereiding een 
deel van hun ondermelk afstonden, kregen voor deze minder terugontvangen ondermelk extra 
vergoed 3 cent p. Liter plus wei. 
De kosten van het melktransport bedroegen gemiddeld per 100 K.G. melk 34,3 cent. 
De korting à 10 cts. per 100 K.G. melk, geleverd door de leveranciers niet-leden bracht op 
f 709,29. Het uitdrupapparaat bracht op f 377,86. 
Voor de geleverde volle melk werd gemiddeld per 100 K.G. uitbetaald f 6,67 (p. 100 L. f 6,86)
plus gratis teruggave der ondermelk en karnemelk. Voor 143.178 L. ondermelk werd nog af-
zonderlijk uitbetaald f 5778,25, d. i. gemiddeld ruim 4 cts. p. liter. 
De exploitatie-rekening sloot met een batig saldo van f 3395,70, welk bedrag als volgt zal 
worden aangewend: afschrijving terrein f 500, afschrijving gebouwen f 913,165, afschrijving 
machines en gereedschappen f 1148,165. Afschrijving woning f 120 en bijschrijving reserve-
fonds f 714,37. 
De administratie en bedrijfsresultaten werden om de drie maanden gecontroleerd door een 
deskundige van de GOZ. en door een Commissie uit de Leden.
In het afgelopen jaar werd een melkcursus gegeven te Beek, waaraan door 16 leerlingen werd 
deelgenomen.
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De Graafschap Bode 1924-11-21

Verslag verg Coöp. Zuivelfabriek Bergh

ZEDDAM. De algem. Leden-vergadering van 14 Nov. werd bezocht door 132 leden. Het af-
tredend Bestuurslid de heer Dieker en de commissarissen de heren J. Teeuwsen en Ant. Slie-
penbeek werden als zodanig herkozen. In de commissie voor het nazien der jaarrekening 1924
werden gekozen de heren W. H. Geurts, L. Assink en J. T. Sloot; deze commissie zal worden 
bijgestaan door een deskundige van de GOZ. 
Het percentage af te trekken van de prijs der melk, geleverd door niet-leden werd voor 't jaar 
1925 vastgesteld op 10 ct. per 100 K.G, melk. ; Het entree-geld voor nieuw toetetreden leden 
werd voor het dienstjaar 1925 vastgesteld op f 1.- per koe. 
In de Commissie voor de contró1e op de boerderij werden gekozen de Heren H. Banning, W. 
Berntsen en J. Meyer (Tol). 
Vervolgens kwam nog in behandeling de verkoop van melk. Hierbij kwam niet alleen het voor
en tegen tot uiting, doch ook dat men door veranderde omstandigheden op de boerderij nog al 
eens van mening moest veranderen. Men kwam tenslotte tot een goede oplossing door een mi-
nimum percentage vast te stellen voor de teruggave van ondermelk en karnemelk. 
Nadat nog enige zaken van huishoudelijken aard waren behandeld werd de vergadering onder 
dankzegging voor de goede opkomst door de Voorzitter gesloten.
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1925
De Graafschap Bode 1925-05-23

Gegevens CZ. Berg over 1924

ZELHEM.  Van 16-31 D,cember werd aan de Zuivelfabriek 256141 K.g, melk aangevoerd, 
zijnde 45582 K.g. meer dan in hetzelfde tijdvak van 7923. Totaal in December 10936? K.g. 
meer. Per 1 pct. vet werd 2.75 cent betaald, terwijl het gemiddeld vetgehalte 2.75 pet, be-
droeg.
Over 1924 werd in totaal 72G7íS5 K.g. melk aange-
voerd of 1-{'16207 K.g. meer dan over 1923. Dit is het
hoogste in de jaren van het bestaan der fabriek. Betaald
werd f 544&76.40 of f 184759.35 meer dan in 1923. Dit
is gemiddeld f 61 per koe ruim meer dan in '23. De ge-
middelde boterprijs bedroeg f 2.01 per K.g. Gefabri-
ceerd werd 262226 K.g., waarvoor f 600523 werd ont-
vangen of gem. f 2,29 per K.g. netto. Aan ncienproduc-
ten werd f28915 ontvangen. Per 100 K.g. melk bedroe-
gen de onkosten met inbegrip van al. en bijschrijving f
1.16 tegen f 1.35 over 1923.Aan 63 leden werd een pre-
mie tocgekend, omdat de melk voldeed aan de eischen
der ReductaseproeL (Niet meer dan 10 punten beneden
het maximum).
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De Graafschap Bode 1925-11-27

Verslag ledenvergadering CZ. Berg

ZEDDAM.  Op 19 Nov. j.l. hield de coöp. zuivelfabriek „Bergh” alhier in hotel Bits een 
drukbezochte ledenvergadering. Het aftredend bestuurslid, de heer J. v. Uhm, en de aftredende
commissarissen, de heren J. H. Kets en J. G. Meijer, werden met overgrote meerderheid van 
stemmen als zodanig herkozen. In de commissie voor het nazien der jaarrekening 1925 wer-
den gekozen de heren L. Assink, J. F.  Sloot en A. Koster; deze worden bijgestaan door een
deskundige van de GOZ. te Zutphen. 

Het percentage, af te trekken van de prijs der melk geleverd door niet-leden, werd voor het 
jaar 1926 vastgesteld op 10 cts. per 100 K.G. melk. Het entreegeld voor nieuw toe te treden 
leden werd voor het dienstjaar 1926 bepaald op f l.- per koe. 
In de commissie voor de contróle op de melkwinning en het melkonderzoek werden wederom
gekozen de heren N. Banning, W. Berntsen, J. Meijer (Tol), J. Wilmes en H. Duenk. 

Uit de mededeling bleek, dat wegens gebrek aan ruimte voor werktuigen en hulpstoffen spoe-
dig een kleine verbouwing en uitbreiding zullen moeten plaats hebben. Verder werd de leden 
vast aangekondigd, dat wegens bepalingen in de nieuwe wet op de coöp. verenigingen van 26 
Mei 1925, binnenkort wijziging onzer statuten zal moeten plaats hebben. 
Nadat nog enige zaken van huishoudelijke aard waren besproken, werd de vergadering onder 
dankzegging voor de goede opkomst gesloten.
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1926
De Graafschap Bode 1926-04-23

Verslag vergadering Coöp. zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM. Op Vrijdag 16 April had in 't hotel van Raay de jaarvergadering plaats van de 
Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”. 
Uitgebracht werden de rapporten van de Commissie uit leden voor de boekencontrole en van 
de inspecteur van de G.O.Z., waaruit bleek, dat alles in orde is bevonden. Hierna werd de re-
kening en verantwoording over 't jaar 1925 onveranderd goedgekeurd.

Uit de mededelingen bleek, dat wegens de steeds toenemende melkaanvoer enige uitbreiding 
aan gebouwen en machines had plaats gehad.

Bij de wekelijkse boterkeuringen over 1925 vanwege de Nat. Coöp. Zuivelverkoop Centrale 
NCZ. werd de boter steeds ingedeeld in de Categorie „Prima”, terwijl bovendien een premie 
van f 50 ter uitkering aan het personeel werd toegekend. 
In het jaar 1925 werden ontvangen en verwerkt 4.741.900 Kg. melk, waarvoor gemiddeld
per 100 Kg. netto werd uitbetaald f 8,285 (per 100 L. f 8,53) plus gratis 10 pct. karnemelk en 
67 pct. ondermelk. Het gemiddcde vetgehalte bedroeg 3,153 pct.4 De verkochte ondermelk 
bracht gemiddeld 5 cent per L. op. Een belangrijk kwantum ondermelk werd door de leveran-
ciers ten verkoop aan de fabriek gelaten, waarvoor netto werd uitbetaald 43 cent 100 Liter.

De korting á 10 cts. per 100 Kg. melk geleverd door niet-leden bracht over 1925 op f 795,61 
Er werden 506 Gouda kazen geproduceerd, n.l. 30-plus en volvette kazen.
Op voorstel van het Bestuur werd besloten het saldo der exploitatierekening, groot f 2804,575 
voor afschrijving en reservering te besteden, n.l. afschrijving f 2100 en reservering f 704,575. 

Verder werd nog behandeld een verzoek van het Bestuur der Coöp. zuivelfabriek te Didam in-
zake een grensregeling tussen het werkgebied van de zuivelfabrieken te Didam en te Zeddam.
Het voorstel van het bestuur om enige leveranciers naar Didam terug te wijzen werd door de 
leden bestreden op grond van praktische aard.
Een tweede voorstel om geen nieuwe leveranciers uit de gemeente Didam aan te nemen vond 
vervolgens instemming. 
Toit Bestuurslid, werd gekozen de heer H. M. Gerritsen te Azewijn en tot commissaris de heer
C. Reyers te Beek.

4 Stond 5.183 % (ZHN.)
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De Graafschap Bode 1926-11-23

Verslag ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM: Donderdag 19 Nov. j.l. hield de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” in Hotel Bus te 
Zeddam een goed bezochte Ledenvergadering. 
Tot Bestuurslid herkozen de heer H. M. Gerritsen te Azewijn; tot Commissaris werd herkozen
de heer B. Bles te Stokkum.
De Vergadering besloot met algemene stemmen het Ere-voorzitterschap der Vereniging aan te 
bieden aan den EdAachtbare heer Smit, Burgemeester van Bergh. Vervolgens werd tot Com-
missaris gekozen de heer J. Wilmes te 's Heerenberg. 
In de Commissie voor het nazien der Rekening en Verantwoording over het jaar 1926 werden 
gekozen de heren J. Koster. J. Sloot en J. Wilmes; deze Commissie zal worden bijgestaan door
een deskundige van de GOZ. te Zutphen.

Het percentage, af te trekken van de prijs der melk, geleverd door niet leden werd voor het 
jaar 1927 vastgesteld op 10 cts. per 100 K.G. melk. Het extra-geld voor nieuw toe te treden le-
den werd voor het dienstjaar 1927 vastgesteld op f 1.- per koe.
In de Commissie voor de contróle op de melkwinning enz. werden herkozen de heren H. Ban-
ning, W. Berntsen, J. Meijer (tol,) J. Helmes en H. Ducnk.

Na kennisneming van een desbetreffend rapport
van de Hoofd-ingenieur van het Technisch-Bu-
reau van de F.N.Z. te Utrecht en een nadere toe-
lichting van de Directeur werd het bestuur
machtiging verleend tot aankoop van een grote-
ren stoomketel met stoommachine en de daar-
mee in verband staande uitbreiding. De kosten
hiervan kunnen uit eigen middelen gefinancierd
worden. 
Medegedeeld werd dit in de vorige maand de
nieuwe Model-Statuten van de Zuivelbond te
Zutphen zijn ontvangen en dat deze Statuten in
een vergadering te Terborg van Bestuursleden
en Commissarissen van enige Coöp. Zuivelfa-
brieken uit deze omgeving door den Secr. van
den G.O.Z. nader zijn toegelicht.
Inzake deze aangelegenheid hoopt het Bestuur
spoedig met nadere voorstellen te komen.

Hierna werden nog enige huishoudelijke zaken
behandeld waarna deze goed geanimeerde ver-
gadering door de Voorzitter onder dankzegging
werd

DGB 1926-11-30
Aanbesteding melkritten
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1927
DGB 1927-05-06
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1928
De Graafschap Bode 1928-04-03 

Verslag en gegevens Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”te Zeddam

ZEDDAM. Op Dinsdag 27 Maart 1928 had in de zaal van de heer Bus de jaarlijkse vergade-
ring plaats van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.
De opkomst was matig. Uitgebracht werden de rapporten van de Raad van Commissarissen en
van de Inspecteur van den G.-O. Bond van de Coöp. Zuivelfabrieken te Zutphen over 't ge-
houden boek-onderzoek over 1927, waaruit bleek, dat alles in orde bevonden is.
Hierna werd de rekening en verantwoording over 't jaar 1927 onveranderd goedgekeurd.

In 't jaar 1927 werden ontvangen en verwerkt 5.766.519 K.G. melk waarvoor gemiddeld per 
100 K.G. netto werd uitbetaald, f 6.575 (per 100 L. f 6.77 plus gratis 10 % karnemelk en 76 
pct. ondermelk.

In verband met de slechte uitkomsten van de varkensmesterij van tegenwoordig en het moge-
lijke daaruit voortkomende grotere aanbod van overtollige ondermelk aan de fabriek werd een
bespreking gehouden over de vraag hoe in een dergelijk geval het best gehandeld zal kunnen 
worden.
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1929
De Graafschap Bode 1929-04-05

Kort verslag vergadering CZ. Berg met gegevens

ZEDDAM. - Op Dinsdag 26 Maart had in Hotel Kleinpenning een ledenvergadering plaats 
van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”, alhier.
Uit de rapporten van de Raad van Commissarissen en de Inspecteur van de GOZ. bleek dat de
boeken en bescheiden der vereniging door hen op verschillende tijdstippen werden gecontro-
leerd en accoord bevonden. Hierna werd ter décharge van Bestuur en Directeur de rekening en
verantwoording over het jaar 1928 onveranderd goedgekeurd. 

In verband met den tegenwoordige omzet, en wellicht. in de toekomst noodzakelijke opslag 
van verschillende producten werd het Bestuur machtiging verleend om zo nodig het handels-
crediet te verhogen.
Aangezien thans in meerdere mate dan vroeger ondermelk ter verwerking aan de fabriek gela-
ten wordt, zal een verruiming van de gelegenheid tot verwerking van melkproducten plaats 
hebben.

Uit de cijfers der exploitatie werd het volgende ontleend. Er werden ontvangen en verwerkt 
5.722.581 Kg. melk, waarvoor gemiddeld per 100 Kg. netto werd uitbetaald f 7,01, of gemid-
deld per % vet f 2.20.
Per 100 liter waren deze cijfers resp. f 7.22 en f 2.27. De gemiddelde melktransportkosten be-
droegen per 100 Kg. melk ruim 34 cents. Het gemiddelde uitbetaalde vetgehalte bedroeg 
3,18%. 
Na de gewone afschrijving op gebouwen en inventaris werd nog f 563,17 voor reservering be-
stemd.
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1930
De Graafschap Bode 1930-04-01 

Verslag jr.-vergadering CZ. „Bergh” te Zeddam

ZEDDAM. jaarvergadering Zuivelfabriek. Woensdag 26 Maart had in het hotel Kleinpenning 
de jaarvergadering plaats van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh.”
De vergadering was zeer matig bezocht. Uitgebracht werden de rapporten van de Raad van 
commissarissen, en van de Inspecteur van den G. O. Bond van Coöp. Zuivelfabrieken, waar-
uit bleek, dat alles in correcte orde was bevonden. 
Hierna werd de rekening en verantwoording over 't jaar 1929 onveranderd goedgekeurd. 

Uit het jaarverslag vermelden wij het volgende: In het jaar 1929 werden ontvangen 5.773.027 
kg. melk of 50.446 kg. meer dan in 1928. Er werden geproduceerd 195.683½ kg. boter, terwijl
8350 kg. boter werd bijgekocht. Voorts werden geproduceerd 1159 kazen. 
Voor de geleverde melk werd uitbetaald per 100 kg. f 6.85 (per 100 L. f 7.05), plus gratis 
10%. karnemelk en 75 % ondermelk. Het gemiddelde vetgehalte was 3.19 %, zodat gemid-
deld per 1% vet per 100 kg. melk werd uitbetaald f 2,1467 (100 L. f 2,21). Voor de door de le-
veranciers aan de fabriek gelaten karnemelk en ondermelk werden resp. gem. betaald f 4.00 en
f 2.22 per 100 L. De gemiddelde melk-transportkosten bedroegen 31 ct. per 100 kg. Na be-
hoorlijke afschrijving op gebouwen en inventaris werd nog een bedrag van f 974,97 bestemd 
voor aanvulling van het reservefonds.
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1931
De Graafschap Bode 1931-03-30 

Verslag ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM. Op Woensdag 25 Maart werd in hotel Kleinpenning een ledenvergadering gehou-
den van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” alhier, welke matig bezocht was.
Uit de rapporten van de raad van comm. en de inspecteur van den GOZ. bleek, dat de boeken 
en bescheiden der Vereniging op verschillende tijdstippen werden gecontroleerd en in orde 
bevonden. Hierna werd ter decharge van bestuur en directeur de rekening en verantwoording 
over het jaar 1930 onveranderd goedgekeurd.

Uit het jaarverslag, door de directeur uitgebracht, vermelden wij het volgende:
In het afgelopen jaar werd ontvangen 5.925.000 kg melk, waarvoor gemiddeld per 100 kg 
werd uitbetaald f 5,55 of per 100 L. f 5,71. De gemiddelde prijs voor 1 pct. vet was per 100 kg
f 1,778 en per 100 L. f 1,83.
Voor de karnemelk en ondermelk, welke de leveranciers niet terug wensten te ontvangen, 
werd gem. per 100 L. uitbetaald resp. f 4 en f 1.84.

Geproduceerd werden: 197.193 kg boter en 2419 kazen.
Aan melkvervoer werd gemiddeld per 100 kg melk betaald 30,8 cent. Op gebouwen en inven-
taris werd f 3497,91 afgeschreven, terwijl in het reservefonds nog f 618 werd bijgeschreven. 
De exploitatiekosten bedroegen ruim f 1 per 100 kg melk.
Vervolgens werden nog enige huishoudelijke zaken behandeld, waarna de vergadering onder 
dankzegging voor de trouwe opkomst door den Voorz. werd gesloten.
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1933
De Graafschap Bode 1933-03-24 

Verslag jaarverg. Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM. - In de zaal van den heer A. Lammers hield genoemde fabriek haar jaarvergade-
ring. De vergadering was matig bezocht. 
Uitgebracht werden de rapporten van de Raad van Commissarissen en van de Inspecteur van 
den GOZ., waaruit bleek, dat alles in correcte orde was bevonden.
De rekening en verantwoording over het jaar 1932 werd onveranderd goedgekeurd.

Uit het hierna uitgebrachte jaarverslag noteren we het volgende. De vereniging telt 430 leden. 
Het Koeienaantal bedroeg met dat van 100 niet-leden ruim 1800. 
In 't jaar 1932 werden ontvangen 5.861.987 kg melk. Er werden geproduceerd 199.682 kg bo-
ter. Voorts werden geproduceerd 1.113 kazen en 2.238 kg caseïne.
Voor de geleverde melk werd gemiddeld uitbetaald per 100 kg f 3,82 of per 100 liter f 3,93 
plus gratis karnemelk en ondermelk.
Het gemiddelde uitbetaalde vetgehalte bedroeg 3,23%. Het gemiddelde vetgehalte volgens 
boteropbrengst was 3,27 %. 
Er werd gemiddeld per 1 % vet per 100 kg melk uitbetaald f 1,182 of per 100 liter f 1,217. 
Per 100 liter karnemelk werd gemiddeld betaald f 1,79.
Per 100 liter ondermelk werd gemiddeld betaald 83 cent.

Op gebouwen en inventaris werd f 3600.- afgeschreven, terwijl er dan nog een overschot was 
van f 804,37, welk bedrag zal worden toegevoegd aan 't reservefonds. Voorts kwam in behan-
deling een voorstel van de heer Tervoert om voor de leden een presentiegeld beschikbaar te 
stellen, ten einde meer belangstelling voor het bezoeken der vergaderingen te wekken.
Nadat door verschillende leden hierover het voor en tegen was besproken, werd tenslotte be-
sloten, dat voorlopig geen presentiegeld zal worden toegekend. 

Na afhandeling der huishoudelijke zaken werd een interessante en leerzame lezing met licht-
beelden gehouden door de WelEd. Heer W. Majouwsky, dierenarts, verbonden aan de Keu-
ringsdienst voor waren te Arnhem.
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1934
De Graafschap Bode 1934-03-23 

Verslag jaarvergadering Coöp. Zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM. In hotel Brinks hield genoemde vereniging haar jaarvergadering. Na opening met 
een woord van welkom door de voorzitter, de heer J. Dieker, werden de notulen der vorige 
vergadering voorgelezen en onveranderd vastgesteld.

Uit de rapporten van de Raad van Commissarissen en de Inspecteur van de GOZ. bleek dat de
boeken en bescheiden der veren. op verschillende tijdstippen werden gecontroleerd en ak-
koord bevonden.
Hierna werd ter decharge van bestuur en directeur de rekening en verantwoording over het 
jaar 1933 onveranderd goedgekeurd. 

Uit het door de directeur uitgebrachte jaarverslag vermelden wij het volgende:
Er werden ontvangen 5.635.321 kg melk, waarvoor gemiddeld per 100 L. werd uitbetaald 
f 3.75 of per 100 kg f 3.64, plus gratis ondermelk en karnemelk.
Voor de karnemelk en ondermelk welke de leveranciers niet wensten terug te ontvangen werd 
gemiddeld per 100 1, betaald resp. f 1.56 en f 0.68. De gemiddelde prijs per % vet per 100 1. 
melk bedroeg f 1.168 en per 100 kg melk f 1.13;. Het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3,21%
Voor melkvervoer werd gemiddeld betaald per 100 kg melk 19,84 cent en voor algemene on-
kosten per 100 kg 56 cent.
Geproduceerd werd boter, kaas, caseïne en diverse melkproducten.
Op gebouwen en inventaris werd f 3500,- afgeschreven, terwijl nog een bedrag van f 373,04 
aan het reservefonds zal worden toegevoegd.
De fabriek behaalde wederom een diploma voor inzending op de wekelijkse boterkeuringen 
van den GOZ. te Zutphen.
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1935
De Graafschap Bode 1935- 03-25 

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM. Vrijdag j.l. werd de algemene jaarlijkse ledenvergadering gehouden der Coöp. 
Zuivelfabriek „Bergh”.
Uit de rapporten van de Raad van Commissarissen en de Controledienst van de GOZ. te Zut-
phen bleek, dat de boeken en bescheiden der Vereniging op verschillende tijdstippen werden 
gecontroleerd en in orde bevonden.
Hierna werd ter decharge van Bestuur en Directeur de Rekening en Verantwoording over het 
jaar 1934 onveranderd goedgekeurd.

Uit het door de Directeur uitgebrachte jaarverslag vermelden wij het volgende:
In het afgelopen jaar werd ontvangen 5.526.352 kg melk, waarvoor gemiddeld per 100 kg 
werd uitbetaald f 3,796 of per 100 liter f 3,91. Het gemiddeld uitbetaalde vetgehalte bedroeg 
3,2238 %. De gemiddelde prijs per % vet per 100 liter bedroeg f 1.21. De gemiddelde prijs per 
% vet per 100 kilo bedroeg f 1,177.

Voor karnemelk en ondermelk welke de leveranciers niet terug wensten te ontvangen werd ge-
middeld per 100 liter uitbetaald resp. f 1,50 en 80 cts. Geproduceerd werden 1.823.464 kg bo-
ter, 496 kazen en 1018 kg caseïne.

Aan melkvervoer werd gemiddeld per 100 kg melk betaald 16,78 cent. De onkosten bedroe-
gen per 100 kg melk 53,27 cent.
Op gebouwen en inventaris werd f 3300 afgeschreven, terwijl in het reservefonds nog
f 843,04 werd bijgeschreven.
Besloten werd om het in de jaren 1912 t/m 1922 gevormde ledenkapitaal aan de leden uit te 
betalen en voor de tuberculosebestrijding onder het rundvee, van de leden der Vereniging, een
financiële bijdrage toe te kennen van 60 cent per melkkoe.

Onder dank voor de opkomst werd hierna deze matig bezochte vergadering door de Voorzitter
gesloten.

De Graafschap Bode 1935-11-18

Verslag Ledenverg. Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM. - Vrijdagavond werd door de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” in hotel van Raaij een 
ledenvergadering gehouden.
Te ongeveer half zeven opende de voorzitter de heer J. Dieker te Wijnbergen met een harte-
lijk welkomstwoord tot de in groten getale aanwezige leden de bijeenkomst.
Aan de orde is dan verkiezing één bestuurslid, wegens aftreding van de heer W. H. Geurts en 
het kiezen van twee commissarissen wegens aftreden der heren G. A. Kets en J. G. Meijer. 
Zowel 't aftredend bestuurslid als de gewezen commissarissen werden met bijna algemene 
stemmen in hun respectievelijke functies herkozen. 
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De gevoerde besprekingen hadden tot resultaat, dat de korting voor leveranciers niet-leden op-
nieuw werd vastgesteld op 10 cent per 100 kg melk, terwijl voor toe te treden leden het en-
tree-geld voor het dienstjaar 1936 werd bepaald op f 1,- per koe,
Door het bestuur en de Raad van Commissarissen werd een voorstel gedaan om financiële 
steun te verlenen aan de Vereniging voor Tuberculosebestrijding onder het rundvee. In ver-
band hiermee werden door de directeur, den heer G. Miedema, in het kort de maatregelen ge-
schetst, welke bij de bestrijding dezer ziekte genomen worden. Het woord is dan aan de 
voorz. der Vereniging tot bestrijding van de tuberculose onder het rundvee, de heer Tervoert, 
die een opwekkend woord spreekt om aan dit bij uitstek nuttige streven geldelijke steun te 
verlenen. Spr. doet dit mede onder verwijzing naar de verkregen uitkomsten van het reeds op 
dit gebied gehouden onderzoek. Hij acht het van het grootste belang om het werk der tubercu-
losebestrijding te blijven voortzetten.

Hierna wordt tot stemming overgegaan. Het overgrote deel der aanwezige leden blijkt zich te 
hebben uitgesproken voor het voorstel tot toekenning van vergoeding voor de tuberculinatie 
van het melkvee.
Ten slotte sluit de voorzitter met dank voor de opkomst de mede dank zij de geanimeerde be-
sprekingen, vlot verlopen vergadering.
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1936
De Graafschap Bode 1936-03-26

Verslag Ledenvergadering zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM. Vrijdagavond werd door de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” In hotel Bieleman een 
ledenvergadering gehouden.
Te zeven uur opende de voorzitter, de heer Dieker, met een hartelijk welkomstwoord de ver-
gadering. Uitgebracht werden de rapporten van de Raad van Commissarissen en van de Con-
tróleur van de GOZ. te Zutphen, waaruit bleek dat alles in orde was bevonden.
De rekening en verantwoording over het jaar 1935 werd hierna onveranderd goedgekeurd.

Uit het hierna uitgebrachte jaarverslag vermelden we het volgende:
De vereniging telde 510 leveranciers. Het aantal melkkoeien bedroeg ruim 1800. In het jaar 
1935 werd ontvangen 6.018.088 kg melk. Er werden geproduceerd 207.392½ kg boter, 2485 
kg caseïne en 734 kazen. Voor geleverde melk werd gemiddeld uitbetaald per 100 kg f 3,96 of
per 100 liter f 4,08. De leveranciers ontvingen gratis 10 % karnemelk en ruim 70 % onder-
melk. Het gemiddeld vetgehalte bedroeg ruim 3,20%. 
Per % vet werd gem. per 100 kg uitbetaald f 1,237 of omgerekend per 100 liter f 1,274.

Er werd o.m. op gewezen, dat het verschil tussen winter- en zomermelk nog zeer groot is, en 
dat door verhoging van de melkaanvoer in de wintermaanden ook een hogere melkprijs kan 
worden verkregen.
Voor karnemelk en ondermelk werd gem. per 100 liter betaald resp. f 1,50 en f 0,56.
Op gebouwen en inventaris werd f 5000,-  afgeschreven, terwijl er nog een overschot was van 
f 1504,13½, welk bedrag aan het reservefonds zal worden toegevoegd.
Uit de mededelingen bleek, dat de veren. ook in financieel opzicht er krachtig voor staat.

Verder werden nog enige interne aangelegenheden behandeld, waarbij wijziging werd aange-
bracht in Art. 25 van het Huishoudelijk Reglement.
Na een welverdiend dankwoord van de voorzitter voor de aangename toon en de zakelijke be-
sprekingen, werd de vergadering gesloten.

▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                         39                                      Versie-1  2013-12-18



▲ Heruitgave zuivelhistorienederland.nl                         40                                      Versie-1  2013-12-18



1937
De Graafschap Bode 1937-05-03

Voorpublicatie 25 Jr.-Jubileum CZ Berg te Zeddam

[bovenzijde blad ontbreekt]
…....groote dankbaarheid over te schrijven, nu deze onderneming zijn 25 j. bestaansfeest 
viert.

Gaarne vonden wij de sympathieke en energieke directeur, de heer
G. Miedema, bereid, ons iets te vertellen van de wederwaardighe-
den van de fabriek in de afgelopen periode, waaraan hij vanaf de
oprichting zijn krachten met zoveel succes heeft gegeven. Aan zijn
mededelingen ontlenen wij het volgende: 
Reeds langen tijd werd in de gemeente Bergh de behoefte gevoeld
aan een goede zuivelfabriek. Dank zij het initiatief van de heren J.
Dieker, H. Dijkman, W. Geurts A. Limbeek en F. Meyer, werd ten
slotte, na vele vergaderingen, tot definitieve oprichting besloten en
op 1 Juli 1911 kon de akte bij notaris J. Kalshoven te 's-Heerenberg
worden gepasseerd. 

Zeer veel steun en medewerking hebben de oprichters ondervon-
den van wijlen Ir. B. Kersjes, de toenmalige burgemeester der ge-
meente Bergh, de heer H. J. Smits, thans nog ere-voorzitter der fa-
briek,  Ir.  B. v.d.  Burg,  thans  professor aan de Landbouw Hoge-
school te Wageningen.

De architectuur werd opgedragen aan den heer Th. van Ditzhuizen, terwijl de bouw werd xxx 
xxxxxxxxxx
De aanschaffing der machinerieën vorderde een bedrag van f 18.354.

Naast medewerking veel tegenwerking.
Men moet niet denken, dat alles zonder veel moeilijkheden gepaard ging. Integendeel onder-
vonden de initiatiefnemers naast medewerking zeer veel tegenwerking, In de gemeente Doe-
tinchem had men n.l. ook plannen tot de bouw ener fabriek en samenwerking in deze was na-
tuurlijk niet mogelijk.

Toen tot de definitieve oprichting was besloten, wilden de omliggende fabrieken met ingang 
van 1 Januari 1912 geen melk meer van de leden, die later aan de fabriek te Zeddam zouden 
leveren, ontvangen. Ook hier werd iets op gevonden en met medewerking van de fabrieken te 
Silvolde en Gendringen werd tot de in werking stelling der fabriek, daar de melk verwerkt. 
Het behoeft geen betoog, dat dit zeer kostbaar was en de oprichtingskosten aanmerkelijk ver-
hoogden.

Tegenstanders van de thans jubilerende fabriek hebben in die dagen eens geschreven: „Hebt 
gij de toekomstdroom nog niet opgegeven van de centrale Bergsche fabriek, staande aan den 
voet van die honderden bunders als voor de Chineesche muur, geheel en al ingesloten door de 
concurrenten?”
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Hoezeer deze mensen zich vergist hebben, blijkt thans wel uit de grote bloei van de fabriek en
haar rayon, dat zich tot in wijden omtrek uitstrekt.
Dank zij de krachtige, bekwame leiding, de grote werklust en de vooruitstrevendheid van de 
directeur, den heer G. Miedema, die bij eventuele verbeteringen en uitbreidingen steeds het 
bestuur aan zijn zijde vond, is de fabriek vanaf de in werking stelling een schone toekomst te-
gemoet gegaan en met zeer grote voldoening kon ieder jaar geconstateerd: het gaat steeds 
vooruit.

Telde hij de oprichting de fabriek 234 leden met 647 koeien, thans zijn 520 bedrijven met niet
minder dan 1900 koeien aangesloten. De jaarlijkse melkaanvoer steeg van 2.500.00 liter tot 
6.500.000 liter. Het bedrag, dat voor de melk werd uitbetaald bedroeg het eerste boekjaar f 
132.449,39. Thans is dit bedrag gestegen tot f 264.384,80. In 1925, de dure tijd, was dit be-
drag zelfs f 392.866,59.

Uitbreiding van de fabriek was dan ook noodzakelijk en verschillende malen heeft dit dan ook
plaats moeten vinden.
Wat de zuivelfabriek Bergh voor de landbouwende bevolking in deze omgeving heeft bete-
kend en nog betekent, moge blijken uit het vele, dat ter bevordering van de veeteelt en de 
landbouw werd en wordt gedaan.
Zo werden op initiatief van directeur en betuur melkcursussen georganiseerd, waar deugdelijk
onderricht werd gegeven in het goed en zindelijk melken en de juiste behandeling van de 
melk op de boerderij.
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Onder de leden werd een vereniging opgericht ter bestrijding van de T.B.C. onder het rund-
vee. De resultaten hiervan zijn zeer bevredigend.
Vooral heeft deze bestrijding veel effect, daar zij preventief werkt bij de opfok van het jong-
vee. Ook de schurftbestrijding werd door de fabriek krachtig ter hand genomen door het laten 
bouwen van een gascel.
De 5 controleverenigingen in het rayon der fabriek hebben eveneens hun deugdelijkheid be-
wezen, want dank zij dit werk steeg het vetgehalte van 3,08 tot 3,27 procent.

Naast boter, kaas en caseïne worden thans ook nog verschillende andere consumptieartikelen 
gefabriceerd, als gesteriliseerde melk, room, chocolade, enz. De kwaliteit dezer producten kan
wedijveren niet de beste uit den lande.
Mocht de fabriek zich in een stadige groei verheugen, ook tegenslagen werden haar in het 
thans afgesloten tijdperk niet bespaard. Bij de viering van dit zilveren feest zullen met
weemoed herdacht worden de bestuursleden en commissarissen, die door den dood aan de fa-
briek ontvielen, waarvoor zij zo vele jaren hedden geijverd. Het zijn H. Diminendaal. J. W. 
Gerritsen, T. J. Hooyman, H. Braam. Ir. B. Kersjes, J. H. Kets, A. J. Limbeek. F. J. Meyer, Th.
E. Melissen. H. Th. Reycrs, J. Steentjes en J. van Uhm.

Jubilarissen.
Gelijktijdig met de fabriek, zullen ook vier personen hun zilveren jubileum vieren.

In de eerste plaats noemen wij de directeur, de heer G. Miedema. Hij is de man geweest, door 
wiens deskundige leiding de fabriek uitgroeide tot een der eerste en best geoutilleerde inrich-
tingen. Door zijn sympathiek optreden en prettige omgang heeft de heer Miedema zich een 
grote achting onder alle lagen der bevolking weten te verwerven en het zal hem op zijn feest-
dag ongetwijfeld niet aan belangstelling ontbreken. Voor het personeel der fabriek is hij steeds
een humaan chef.
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Dan noemen wij de heren W. Evers, E. H. Melissen en W. Wennink, die gedurende 25 jaar 
door hun grote toewijding en werklust de belangen der fabriek in ruime mate hebben gediend.

Moge de Zuivelfabriek „Bergh” te Zeddam order leiding van het huidige bestuur en commis-
sarissen en met de heer Miedema aan het hoofd, een nieuw tijdperk van groten bloei ingaan.

Rest ons nog te vermelden, dat de viering van het zilveren bestaan der fabriek op Donderdag 
13 Mei a.s. zal plaats hebben. Die dag zal in de zaal van de heer W. Kleinpenning te Zeddam 
een grote feestvergadering plaats hebben, waarvoor de gemeentelijke  autoriteiten en vooraan-
staanden op veeteelt- en landbouwgebied zullen worden uitgenodigd.

Het geheel zal worden opgeluisterd met de vertoning van een zuivelfilm en het optreden van 
het dubbel mannenkwartet te Zeddam en van een paar humoristen, terwijl, naar wij vernemen,
de muziekvereniging „Kunst na Arbeid” te Zeddam eveneens haar medewerking zal verlenen.
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De Graafschap Bode 1937-05-17

Het zilveren jubileumfeest Bergh te Zeddam

ZEDDAN. Het zilveren jubileum van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” te Zeddam is Donder-
dag onder zeer grote belangstelling gevierd en duidelijk is daarbij tot uiting gekomen, hoezeer
de landbouwende bevolking overtuigd is van de grote betekenis en het nut van deze modelin-
richting, welke gedurende 25 jaar tot heil van haar heeft gewerkt. 

Ook van de zijde van het gemeentebestuur werd instemming betuigd met de gang van zaken 
bij deze fabriek.
Nadat des middags de fabriek door de genodigden, onder wie wij o.m. opmerkten [zie hierna] 
en de leden met hun dames was bezichtigd, werd in de zaal van de heer Kleinpenning te Zed-
dam een druk bezochte feestvergadering gehouden.

Het was de voorzitter, de heer J. Dieker, een bijzonder genoegen de talrijke aanwezigen wel-
kom te mogen heten en inzonderheid wel burgemeester Nederveen, de wethouders, de heren 
van Ditshuizen en Reyers, de gemeente-secretaris de heer Reyers, prof. van den Burg, de he-
ren van Hengel en Smit van den Geld.-Overijsselschen Bond van Coöp. Zuivelfabrieken, de 
beide broers van de directeur, de afgevaardigden van de zuivelfabrieken te Didam, Gendrin-
gen, Silvolde en Doetinchem, en de heren Clemens Bolwerk, directeur der zuivelfabriek te 
Bornebroek, F. Galema uit 's-Hertogenbosch en H. Coolen uit Wijchen.
Spr. gaf hierna het woord, aan burgemeester Nederveen, die de feestrede zou uitspreken.

Feestrede van burgemeester Nederveen,
Burgemeester Nederveen bracht allereerst hulde aan de pioniers der fabriek, die met mede-
werking van prof. v. d. Burg en de wakkere directeur de moeilijkheden hadden weten te over-
winnen en op 3 Mei 1912 de fabriek officieel in werking hadden gesteld. Spr. ging vervolgens
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de grote groei der fabriek na en achtte het alleszins gerechtvaardigd, dat thans het bestuur om 
de belangstelling van de gemeenschap vroeg. Ook de autoriteiten zijn hier gaarne gekomen 
om hulde te brengen aan de initiatiefnemers. 

De coöperatieve zuivelfabrieken behartigen een algemeen belang van de eerste orde, hetgeen 
door de cijfers duidelijk wordt getoond. Uit alles wat spr. van de fabriek weet, is hij tot de 
conclusie gekomen, dat deze geheel aan haar bestemming beantwoordt. Ten slotte heeft de fa-
briek nog dit in het credit van haar rekening met de gemeenschap, dat zij er in sterke mate toe 
bijdraagt het stands- en saamhorigheidsgevoel van de landbouwende bevolking nog tot ont-
wikkeling te brengen; ook daartoe heeft deze fabriek het hare naar behoren bijgedragen en zo 
kon het gebeuren, dat zij, gedragen door het vertrouwen en de eenstgezindheid der leden, zich
met glans door de crisistijd, welke wij nog niet geheel te boven zijn, wist heen te slaan. 

Spr. heeft niet de eer de oprichters te kennen; velen van hen zijn heengegaan naar beter leven. 
Hun werk voortgezet in dankbare herinnering aan hetgeen zij mochten bijdragen tot het wel-
slagen der onderneming. Sommige van de oprichters mocht spr. hier nog voor zich zien. Van 
het oorspronkelijke bestuur zijn nog over Jan Dieker, de tegenwoordige voorzitter, de heren 
Geurts en Giesen en niet te vergeten de heer Smit, de ere-voorzitter, die allen zo gaarne hier 
gezien hadden en die ook gaarne blijk zou gegeven hebben van zijn belangstelling, wanneer 
zijn gezondheid hem daartoe in staat gesteld had.

In hun persoon bracht spr. gaarne hulde aan de colleges van bestuur en commissarissen, wier 
taak in de fabriek van aparte aard is. In de personen van de jubilerende personeelsleden, de 
heren Evers, Melissen en Wensink, bracht spr. aan het gehele personeel hulde voor zijn 
plichtsbetrachting.
Een persoonlijk woord richtte spr. vervolgens tot de directeur, de heer G. Miedema. Spr. is het
een persoonlijk genoegen hem van deze plaats geluk te mogen wensen. Zoals spr. de directeur
mocht leren kennen in nauwgezetheid en krachtig doorzettingsvermogen, in zakelijkheid, zon-
der dat het daarbij aan hartelijkheid ontbrak, is hij de juiste man op de juiste plaats.

Spr. bracht vervolgens hulde aan alle zilveren jubilarissen, waarbij nog dienen te worden ver-
meld professor van den Burg, de eerste technische adviseur, de heer van Ditshuizen de archi-
tect en de heer Varwijk, de aannemer.
Met de beste wensen voor de toekomst besloot spr. zijn feestrede.

Op verzoek van den burgemeester werd voor de directeur en de jubilarissen een „Lang zullen 
zij leven” gezongen.

Diverse sprekers.
Hierna voerde het woord professor van den Burg, die het bestuur en directeur geluk wenste 
met dit jubilé. Spr. had met zeer veel genoegen de uitnodiging aangenomen en had deze dag 
speciaal voor Zeddam vrijgehouden. In het kort spr. de oprichting der fabriek na en herinnerde
aan de buitengewoon prettige samenwerking, welke hij hier steeds heeft ondervonden.
Namens de Geld.-Overijsselschen Bond van Coöp. Zuivelfabrieken sprak vervolgens de heer 
van Hengel uit Zutphen, die naast hartelijke gelukswensen met dit jubilé de beste wensen voor
de toekomst uitsprak.
Ten slotte dankte de directeur, de heer G. Miedema, voor de hartelijke woorden tot hem ge-
richt. Spr. dankte eveneens voor de prettige verstandhouding en hoopte, dat deze bestendigd 
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mocht blijven tot heil van de fabriek.
Na dit officiële gedeelte van de feestvergadering werd een aanvang gemaakt met het vrolijke  
gedeelte, waaraan de humoristen Ebbers-van den Berg op succesvolle wijze hun medewer-
king verleenden. Ook de zang van het dubbel mannenkwartet en de muziek van de muziekver-
eniging, „Kunst na Arbeid”, beide onder leiding van de heer G. Bisseling, vielen bij de talrijke
aanwezigen zeer in de smaak.

Namens het feestcomité werd nog het woord gevoerd door de heer A. Hoegen, die in een har-
telijke toespraak de heer G. Miedema gelukwenste met zijn zilveren jubileum. Spr. schetste 
daarbij de grote verdiensten van de heer Miedema als directeur. Als stoffelijk blijk van waar-
dering bood spr. de jubilaris een schilderij aan.
De heer Miedema dankte voor dit fraaie cadeau, dat een ereplaats in zijn woning zal krijgen.

Vervolgens werden de drie jubilerende personeelsleden in waarderende woorden toegesproken
en ook zij ontvingen een stoffelijk blijk van waardering voor hun 25 jaren trouwe dienst.
De heer W. Evers bracht mede namens zijn collega's dank voor deze huldiging.
Voorts werd nog het woord gevoerd door de heer H. W. Coolen uit Wijchen, die bestuur en di-
recteur de beste wensen aanbood met het zilveren jubileum der fabriek.
De heer J. Miedema uit Silvolde dankte ten slotte voor de uitnodiging en de hulde aan zijn 
broer gebracht.
Deze goed geslaagde feestavond werd ten slotte door de voorzitter met een enkel dankwoord 
gesloten.
Rest ons nog te vermelden, dat vele prachtige bloemstukken en talrijke schriftelijke geluk-
wensen waren ontvangen.

DGB 1937-11-19
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1938
De Graafschap Bode 1938-03-23

Verslag Ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM. - Maandag j.l. werd in Hotel Brinks alhier, een algemene ledenvergadering ge-
houden van de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”. De opkomst was matig.
Nadat de voorzitter, de heer J. Dieker, de vergadering met een woord van welkom had geo-
pend, werden de notulen goedgekeurd.
Uit de rapporten van de controlecommissie en de inspectiedienst van de Zuivelbond te Zut-
phen bleek, dat de boeken en bescheiden der vereniging op verschillende tijdstippen werden 
gecontroleerd en in orde bevonden.

Uit het hierna uitgebrachte jaarverslag vermelden wij het volgende: Er werden totaal ontvan-
gen 6.496.658 kg melk, waarvoor gemiddeld per 100 kg werd uitbetaald f 4,65 of per 100 liter
f 4.79 plus gratis karnemelk en ondermelk. Voor achtergelaten karnemelk werd het gehele jaar
door f 1,50 per 100 liter betaald, terwijl voor achter-gelaten ondermelk f 0,60 tot f 1,20 per 
100 liter werd vergoed. Het gemiddeld vetgehalte bedroeg 3,25 pCt. De gem. prijs per pCt. 
vet bedroeg per 100 kg melk f 1,43 of per 100 liter f 1,47. 
Voor melktransport werd gem. betaald per 100 kg 15.86 cent. De algemene onkosten bedroe-
gen per 100 kg verwerkte melk 55,69 ct. Op gebouwen en inventaris werd f 3394,83 ; afge-
schreven, terwijl bovendien nog f 3000. - ,aan het reservefonds zal worden toegevoegd. 

Er werd in het verslag op gewezen, dat het ten zeerste in het financieel belang der leden zou 
zijn, indien het grote verschil tussen de hoeveelheden melk in de winter en in de zomer klei-
ner werd door zoveel mogelijk er naar te streven het kwantum wintermelk te vergroten. Vooral
de afzet van zuivelproducten naar het buitenland zal door een meer gelijkmatige productie 
gunstig worden beïnvloed.
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1939
De Graafschap Bode 1939-03-24

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM.- De Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” hield in het Café Kleinpenning een ledenverga-
dering. De opkomst was zeer matig.
Nadat de voorzitter, de heer J. Dieker, de vergadering met een woord van welkom had geo-
pend, werden de notulen goedgekeurd.

Uit de rapporten van de controlecommissie en de Inspectiedienst van de GOZ. bleek, dat de 
boeken en bescheiden der Vereniging op verschillende tijdstippen werden gecontroleerd en in 
orde waren bevonden.
Uit het hierna uitgebracht jaarverslag vermelden wij het volgende: Er werden totaal ontvan-
gen 6.420.625 kg melk, waarvoor gem. per 100 kg werd uitbetaald f 4,79 of per 100 liter f 
4,93 plus gratis 10 % karnemelk en ca. 70 % ondermelk. Voor achtergelaten karnemelk werd 
het gehele jaar door f 1.50 per 100 liter betaald, terwijl voor achtergelaten ondermelk f 0.50 
tot f 1.20 per 100 liter werd vergoed.

Het gem, vetgehalte bedroeg 3,282 %. De gem. prijs per % vet bedroeg per 100 kg melk
f 1,468 of per 100 liter f 1,511.
Voor melktransport werd gemiddeld betaald per 100 kg 16,42 cent. De algemene onkosten be-
droegen per 100 kg verwerkte melk 59 ct.
Op gebouwen en inventaris werd f 2037.- afgeschreven, terwijl bovendien nog f 2000.- aan 
het reservefonds zal worden toegevoegd.
In het verslag werd er nogmaals op gewezen, dat het ten zeerste in het financieel belang der 
leden zou zijn, indien het grote verschil tussen de hoeveelheden melk in de winter en in de zo-
mer kleiner werd door zoveel mogelijk er naar te streven het kwantum wintermelk te vergro-
ten.

Vooral de afzet van zuivelproducten naar het buitenland zal door een meer gelijkmatige pro-
ductie gunstig kunnen worden beïnvloed.
Het voorstel van B. & C. om het entreegeld geld met terugwerkende kracht op niets te bepalen
werd, na uitvoerige bespreking, zonder stemming aangenomen.
In verband met het feit, dat op grond van verschillende gehouden proeven, gebleken is,
dat het verreweg het beste systeem is, dat de ondermelk aan de fabriek steeds aangezuurd 
wordt afgeleverd, werd besloten om op een buitengewone ledenvergadering dit punt o.m. aan 
de orde te stellen.
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DGB 1939-11-22
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1940
1940-maandgegevens-zed
ontbrekende maanden  april en juli wel naar gezocht!
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DGB 1940-04-19

De Graafschap Bode 1940-11-20

Ledenvergadering Coöp. Zuivelfabriek „Bergh”.

ZEDDAM.- Maandagavond werd door de Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” in hotel Lammers 
een ledenvergadering gehouden.
Om zes uur opende de voorzitter, de heer J. Dieker met een hartelijk welkomstwoord tot de 
aanwezige leden de bijeenkomst. Hierna werd voorlezing gedaan van de notulen, welke on-
veranderd werden goedgekeurd. Aan de orde is dan verkiezing van een bestuurslid, wegens 
periodiek aftreden van de heer B. J. Geurts te Stokkuur en van twee commissarissen, wegens 
aftreden van de heren J. G. Meijer te Zeddam en van G. A. Kets te Braamt.
Zowel het aftredende bestuurslid, als ook de aftredende commissarissen werden met bijna al-
gemene stemmen herkozen.

De hierna gevoerde besprekingen hadden tot resultaat, dat de korting voor leveranciers niet-
leden opnieuw werd vastgesteld op tien cent per honderd kg. melk, terwijl voor toe te treden 
leden geen entreegeld zal worden geheven. Besloten werd tot toekenning van financiële steun 
voor tuberculinatie van melkvee, zijnde zestig cent per onderzochte melkkoe.

Ten slotte sloot de voorzitter, onder dank voor de geanimeerde besprekingen de vlot gehouden
ledenvergadering.
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DGB 1940-11-25
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1941
1941-maandgegevens Zeddam

Berichten Lijmer ca. 14-01 niets gevonden over melkaanvoer dec. '40

Andere – twee wekelijkse – telling
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De Graafschap Bode 1941-03-28

Verslag vergadering Coöp. Zuivelfabriek Bergh.

ZEDDAM. De Coöp. Zuivelfabriek „Bergh” hield eveneens in Hotel Brinks haar algem. le-
denvergadering. Na een woord van welkom door de voorzitter, de heer J. Dieker, werden de 
notulen der vorige vergadering voorgelezen en onveranderd goedgekeurd. Uit de rapporten 
van den Raad van Commissarissen en de Inspecteur van de GOZ.  bleek, dat de boeken en be-
scheiden der vereniging op verschillende tijdstippen waren gecontroleerd en akkoord bevon-
den. Hierna werd ter decharge van Bestuur en Directeur de rekening en verantwoording over 
1940 ongewijzind goedgekeurd.

Uit het door de Directeur, de heer C. Miedema uitgebrachte jaarverslag vermelden wij het 
volgende: Er worden ontvangen 5.934.485 kg melk, waarvoor gemiddeld per 100 kg werd uit-
betaald f 5,807, plus gratis karnemelk en ondermelk. Voor de karnemelk en ondermelk welke 
de leveranciers niet wensten te ontvangen werd gemiddeld per 100 liter betaald resp. f 1,67 en
f 1,13. Het gemiddelde vetgehalte bedroeg 3,286 procent. De gemiddelde prijs per procent vet 
bedroeg f 1,548.
Voor melkvervoer werd gemiddeld betaald per kg melk 27,33 cent. Geproduceerd werden
boter, kaas, caseïne en diverse melkproducten. Op gebouwen en inventaris werd f 2500.
afgeschreven.

Bij de rondvraag werd door de heer Fr. Gasseling tot het Bestuur het verzoek gericht, om zo 
mogelijk te komen tot aanschaffing van een gascel voor paarden ter bestrijding van huidziek-
ten en dergelijke, evenals dit reeds met zeer goede resultaten voor rundvee is geschied. Toege-
zegd werd, dat een en ander door Bestuur en Commissarissen nader zal worden uitgewerkt.
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